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Referat fra møde i Hjerneskadesamrådet d. 14. juni 2012 
 
Kære Alle  
Hermed sendes referat fra Hjerneskadesamrådets møde d. 14. juni 
2012. 
 
1: Godkendelse af referatet fra mødet den 8. marts 2012 
  
Indstilling: At de indkomne forslag til ændringer til referatet 
godkendes. 
  
Sagsfremstilling:  
Charlotte Brøndum har følgende ændringer til referatet: 
  
Under pkt 1: 
Silkeborg Kommune har fået 2.5 mio kr. Midlerne anvendes til 
kompetenceudvikling hos de neurofaglige terapeuter og 
frontpersonalet i S&O og til forskellige indsatser i Jobkompagniet med 
henblik på tidligere tilbagevenden til arbejdsmarkedet.  
 
Under pkt 2: 
Implementeringsgruppen, der har udarbejdet 
overdragelsesdokumentet, har nedsat en arbejdsgruppe, der arbejder 
med kompetenceudvikling (det er ikke Hammel Neurocenter, men rep 
derfra der også er i gruppen). Kommunerne har en repræsentant i 
gruppen. 
 
Der arbejdes i to spor: 

• Den regionale uddannelse af de kommende apoteams  
• Den generelle kompetenceudvikling på neuroområdet, hvor 

det i implementeringsgruppen er besluttet, at man orienterer 
hinanden, således at der en vis koordinering omkring 
tiltag/udbud.  

 
Referat: 
Ændringer til referatet blev godkendt.  
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Side 2

 
./. Endeligt referat fra mødet d. 8. marts 2012 er vedlagt. 

  
 
2. Orientering om møde ang. koordinering af kompetenceudviklingstiltag 
Indstilling: At orienteringen tages til efterretning. 
  
Sagsfremstilling: 
Eva Sejersdal Knudsen og Lene Holm indbød Karin Holland, Charlotte Brøndum, Lis Kleinstrup 
og Inger Schaumburg til møde den 8. maj 2012 for at drøfte koordinering af de 
kompetenceudviklingstiltag, der iværksættes som følge af 150 mio. kr. puljen og 
neurologiplanen. 
 
Referat: 
Hjerneskadesamrådet tilslutter sig, at der ikke opstartes nye kompetenceudviklingstiltag. Der 
er mange gode tiltag i gang for nuværende, og området følges. 
 
  
3. Status for neurologiplanen 
Indstilling: At orienteringen tages til efterretning. 
  
Sagsfremstilling: 
Eva Sejersdal Knudsen orienterer for status for neurologiplanen. Neurologiplanen blev 
implementeret den 2. maj 2012. 
 
Referat: 
Alle apopleksiteams er kommet i gang. Der er en god dialog mellem parterne. De problemer, 
der dukker op, bliver løst. 
 
Der har været stor travlhed på hospitalerne. Denne travlhed har ikke helt kunnet afspejles i 
kommunerne. En enkelt kommune har dog fået 20 patienter. 
 
Det blev foreslået, at samarbejdet evalueres i efteråret. 
 
Det blev drøftet, hvordan patienter med skjulte kognitive skade identificeres og tilbydes den 
fornødne hjælp.  
 
Det blev problematiseret, at der ikke er elektronisk kommunikation mellem hospitalerne og 
kommunerne. 
 
 
  



 
 

Side 3

4. Revision af Hjerneskadesamrådets kommissorium 
Indstilling: At det aftales, hvordan kommissoriet revideres. 
  
Sagsfremstilling: 
Der er behov for at tilrette kommissoriet således, at det bl.a. fremgår, at 
Hjerneskadesamrådet skal følge op på sundhedsaftalerne på hjerneskadeområdet.   
  
Derudover skal Hjerneskadesamrådet drøfte, om det er korrekt sammensat. 
 
Det reviderede kommissorium skal godkendes af Kontaktudvalget for Sundhedsstyregruppen 
og Strategisk Sundhedsledelsesforum. 
 
Referat: 
Den kommunale side ønsker, at der udarbejdes et nyt kommissorium blandt andet for at 
tydeliggøre feltet og rette deltager kredsen til. Derudover skal snitfladen til for eksempel 
Sundhedskoordinationsudvalget og DASSOS præciseres.   
 
Rammen for et nyt kommissorium skal være MTV-rapporten, forløbsprogrammerne og 
sundhedsaftalerne. 
 
Der nedsættes en arbejdsgruppe, som reviderer kommissoriet.  
 
  
5. Møde med foreningerne og videnscentret den 12. november 2012 
Indstilling: At program for mødet drøftes. 
  
Sagsfremstilling: 
På mødet i Hjerneskadesamrådet den 8. marts blev det aftalt, at temaerne for mødet den 12. 
november skal være udvikling af hjerneskadeområdet, pårørendesamarbejde og 
frivillighedsbegrebet. 
 
Ane Katrine Beck, Elmer Gade (Hjerneskadeforeningen) og Lene Jensen (HjerneSagen) har 
givet tilsagn til, at de gerne vil holde oplæg den 12. november. 
 
Formandskabet foreslår følgende udkast til et program for mødet: 
 

• Udvikling af hjerneskadeområdet 
o Oplæg om kommunale tiltag ved en kommunal repræsentant 
o Oplæg om neurologiplanen ved Lis Kaastrup (?) og Inger Schaumburg (?) 
 

• Samarbejde med pårørende 
o Oplæg om den kompetente borger ved Ane Katrine Beck 
o Oplæg om pårørendesamarbejdet (i relation til neurologiplanen og udviklingen 

på hjerneskadeområdet, hvordan kan de pårørende bedst bruges?) 
 
Referat: 
Der var enighed om, at der skal fokuseres på, hvad der er sket det sidste år og, at 
perspektivet skulle være foreningernes.   



 
 

Side 4

Udkast til programmet blev godkendt. 
  
  
6. Temamøde om børn den 23. august 2012 
Indstilling: At orienteringen tages til efterretning. 
  
Sagsfremstilling: 
Henny Holmgaard, John Jørgensen, Irene Kølskov Sørensen (børneneuropsykolog i Viborg 
Kommune) og Charlotte Jensen har udarbejdet program for temamødet om børn den 23. 
august.  
 
Et af formålene med temamødet er at få nedsat en børnegruppe under Hjerneskadesamrådet. 
Der vil derfor bl.a. blive drøftet udkast til kommissorium for børnegruppen.  
 
Indbydelsen er sendt ud. 
  
Referat: 
Det fremgår at programmet, at der er 10 min. til debat efter hvert indlæg. Det blev aftalt, at 
der i stedet skal være en samlet afsluttende debat på 40 min. 
 
Tilrettet program vil blive udleveret på dagen. 
 
Oplægsholderne er blevet bedt om at komme med deres forventninger til et børneråd. 
  
 
7. Ansøgning til pulje om styrket indsats for unge med hjerneskade 
Indstilling: At orienteringen tages til efterretning. 
 
Sagsfremstilling: 
Ministeriet for Sundhed og Forebyggelse indkalder ansøgninger fra regionerne til pulje for 
styrket indsats for unge med hjerneskade.  
 
Referat: 
Regionen er ved at udarbejde en ansøgning. Hammel Neurocenter er tovholder. Kommunerne 
deltager i arbejdet om ansøgningen, fordi samarbejdet med kommunerne skal beskrives. 
 
 
8. Eventuelt 
Referat: 
Der var ingen punkter under eventuelt. 
 
 
Referent  
Lene Bjerregård 


